	God has written to you

…an introduction to the Bible library

presented by Colin Edwards.

God has written to you.

Did you realise that? That God the creator of the heavens and the earth has written to individual people.

He sends, and gave, his message, a long time ago, via particular men.

Those men were selected by God and used as the mouthpieces of his thought.

In other words, the Uncreated Power, beyond our understanding has revealed his thoughts to men.

And those men, having considered and thought about that word, and within the circumstances of their lives, they spoke that word, and that word was written down.

That written-down word has become our Bible.

The difficulty, of course, is that the words are not in a connected narrative - they are part of a library.

Many people when they come to the library are just thrown (= confused) totally by the sheer amount of words, and the complexity of the language, and the number of books.

I want in this talk to try and help you to try and find your way around the Bible library.

Let’s first of all just think about the library in the town, or village, or city where you live.

If you go into the library you go to the reception desk and you are given a plan, maybe, or ask for a particular book, and that book will be held in particular bookcase, in a particular part of the library.

The books are not listed in chronological order; the first one written down is by the door and the last one written down is near the exit. It doesn’t work like that. They’re grouped according to subject matter.

The way that the Bible library is brought together is by subject matter.

And that’s how we need guidance to be helped and assisted walking around the Bible library.

Now the books of the Bible library are basically contained in two large bookcases.

One is much larger than the other.

The one has a heading across the top “The Old Testament”
And in that there are; books of the Law, books of history, and books of wisdom, and books of prophecy and biography.

They’re all contained in that first, large, bookcase, and there are 39 books within that bookcase.

The second is a little smaller, and is called “The New Testament”.

And again they are history and biography, but additionally there are a large number of letters.

Many of them written by the apostle Paul, some by other people.

And then the New Testament library ends with the book of Revelation – a revealing of the thoughts of God.

So those in the broad scene are the books of the Bible library – 66 individual volumes within 2 bookcases, forming the Bible library.

And throughout all of those books God is writing to you, he is sending you a message. A message that has passed down through aeons of time. From thousands of years ago right down to the present day. And you can open your Bible library and you can peruse, you can study, you can think about, the individual words of the message of the books of the Bible library.

It still seems however a tremendous number of individual books with a tremendous number of words.

How do you find your way in detail?

How can you remember where each of the individual books are found?

What book links with another book?

What’s the timescale that underpins this Bible library?

Well let me share a few thoughts with you.

Let me give you one or two very simple and straightforward practical ways of finding your way round the Bible library

First of all the Bible begins with 5 books, and that’s easy because we have five fingers on one hand.

So you can look at your hand and think “the beginning”.

Genesis – Exodus – Leviticus – Numbers – Deuteronomy.

And in fact in some Bibles, in some languages, they talk about “The First Book of Moses”, “The Second Book of Moses”, and so on.

Because those first five books of the Bible were edited by Moses.

And they all fit together as a complete whole.

They’re called “The Pentateuch”.

And they are to do with the beginnings:

- The beginnings of life

- The beginnings of the Jewish nation

- The beginnings of their law

- The beginnings of their history

So it’s all to do with beginnings.

“Genesis” means beginnings, and that’s all about the creation of the world, the beginnings of life in the Garden of Eden, the way in which man was challenged, the way in which they disobeyed the commandments of God and were sent out into the wilderness.

We then have the early records of the way in which people lived and believed, or didn’t believe.

And out of those beginnings we hear about a man called Abraham.

And Abraham is the father of the Jewish nation.

And the early parts of Genesis are about the family of Abraham.

How that his descendants went down into Egypt.

And then of course that takes use straight into the book of Exodus – the Exit, the Out-of, the way in which the nation of Israel came out of Egypt to the Promised Land.

And on their journeyings they were given laws by God – commandments, the ways in which they should behave. A way of life that God would find acceptable.

And so we have the book of the numbers and the book of the laws; Leviticus and Numbers.

And finally in this first group Moses gives a complete picture, an overview of their early history and of the laws, and of the events which took place. So we have the first five books of the Bible – beginnings.

[Genesis – Exodus – Leviticus – Numbers – Deuteronomy.]

And you can remember them – they begin at the beginning, and they end with the Children of Israel about to enter the Promised Land. 

That’s the first five books.

The next important five are found in the middle of the Bible.

So open your Bible library, and let it fall flat, about the middle, and you will come to the Book of Psalms.

The Book of Psalms is a book of hymns and prayers.

Many of them originally given by King David.

A thousand years before Christ.

Others given by Hezekiah, and probably put together by Hezekiah, although we’re not sure, as a compendium of hymns and prayers.

And that gives us an insight into this middle section of five – its about wisdom, its about coming to God in prayer and in praise.

Psalms – Job – Proverbs – Ecclesiastes – Song of Songs.

So before the Book of Psalms, there is the Book of Job – a book of suffering.

After the book of Psalms there is the Book of Proverbs – wise sayings.

Followed by Ecclesiastes – rather more detailed wisdom

Then the Song of Songs – or the Song of Solomon, and that is a book of love.

And we have 5 books – the books of life and wisdom.

And they take us from [Job] Suffering to [Song of Songs] Love.

Isn’t that beautiful? The way it’s in the middle of the Bible.

We have a great body of teaching about wisdom – living before God, the suffering of human life, through prayer and listening to God’s wisdom and putting that into practice, that takes us to ultimate love and commitment before God.

The 5 books of wisdom and life.

And then we go to the New Testament.

And we all, I am sure, have heard of the Gospels of Jesus Christ – Matthew, Mark, Luke and John – the 4 of them.

And they are in fact added to by the Book of Acts. And Acts in fact should in fact have a complete title, it’s the Acts of the Apostles. It’s the activities of the early followers of Jesus Christ.

And so we have again a group of 5 books.

4 Gospels and 1 Acts. And they’re in fact biography and history blended together.

Because it’s the biography of the life of Christ, and the history of the establishment of the early Christian church.

And so we’re now beginning to get three groups of 5 in our mind – the beginnings, the wisdom, and the life of Christ and the early church.

That’s easy to understand.

And easy to follow.

We now come to the part which is a little more difficult. It requires a little more concentration.

Because in the Old Testament there are a large number of books, a large section to do with history and prophecy.

Now before we look at those in detail we need to define our terms so that you know what I mean when I use certain words.

[Prophecy]

Prophecy has two clear definitions. One is to speak forth. And the other is to predict.

You can remember them easily. One is to forth-tell [= speak out, speak forth with God’s authority]. And the other is to foretell [= speak forward, tell the future].

Now prophecy forth-telling, is God speaking forth through his spokesmen about historical events at their particular time.

I personally believe that it is a fundamental principle that all Bible teaching has a message for the days in which it was given.

So it was God speaking-forth.
But, large elementals of those prophetical messages are fore-telling – speaking forward about events which were in the future. Either the immediate future or in the long term future in the ultimate.

So in reality prophecy comes first, and history comes afterwards.

History is the recording of events after they’ve taken place.

So strictly speaking prophecy is looking forward.

[PROPHECY (]

[( HISTORY]

And History is looking back

Having established that, when we look at the Bible library we first of all come to the historical books.

Now in view of what I’ve just said, in fact we have to take a mental step and look the other way, as it were, because we’re first of all reading about the events as they have happened.

And we go first of all to the book of Joshua and we read right the way through to the book of Esther.

And they are almost a continuous history but with a repeat, because the books of Samuel and Kings are repeated in the books of Chronicles. So there is an overlay of historical records.

It’s a bit like when newspaper reporters describe an event that has taken place, and one newspaper reports it one way, and another newspaper reporter does it another way. That’s two records, independent, yet of the same event. And that’s a little bit like the Kings and Chronicles record of the history of Israel.

Now to come back to our main theme; there are 12 historical books, and that’s easy again to remember because in the Bible the number 12 occurs frequently. There were 12 tribes of Israel. There were 12 apostles. So there are 12 historical books.

They are backed by 2 groups of Prophecy books.

There are first of all 5, and they are called the Major Prophets.

The reason being because of the length. Each of the Major Prophets had a scroll to itself. So they were called “major”
So we have Isaiah, Jeremiah, Lamentations, Ezekiel, and Daniel

5 Major Prophets.

And again, they are almost consecutive.

But then we have a group of 12 and they are called the Minor Prophets. Not because they are minor in message, but because they are minor in size. And all of those were contained in one scroll.

12 Minor Prophets.

And they go from Hosea, Joel, Amos, Obadiah, Jonah, Micah, Nahum, Habakkuk, Zephaniah, Haggai, Zechariah, Malachi.

Some difficult tongue twisting names.

But they fit together in the scroll of the 12 prophets.

They are not consecutive, they are not chronological historically. They fit in to the historical part, of the earlier part of the Bible.

As I said that’s the more difficult part, and most of us have difficulty, with some of the minor prophets. The sequence in which they come.

But that is the Old Testament Bible library.  

A bookcase of books – 39 of them.

Let me just summarise again.

The 5 Books of the Law, the beginnings

Genesis Exodus Leviticus Numbers Deuteronomy

The 12 Books of History

The 5 Books of Wisdom

The 5 Major Prophets

The 12 Minor Prophets

A combination of 5s and 12s.

But they do not begin at the beginning and go to the end.

There is this degree of overlap.

And we have to remember that.

When we come to the New Testament, the New Testament bookcase, There are less books for us to worry about.

But they are much more important in a way.

The Old Testament is important but the New is even more so.

Because it tells us about the Lord Jesus Christ.

It’s a biography – the first 5 books, a biography of Jesus and the establishment of the early Christian church.

They give us snapshots - individual perspectives of the life of Christ and his teaching.

And it's the same with the establishment of the early Christian church.

The book of the Acts of the Apostles takes us first with the Apostle Peter, and then with the Apostle Paul, on their travels. And their teaching and the work they did to establish communities of believers.

That’s what we call churches.

A church is not a building

[Greek “ecclesia” = assembly]

The church is a group of people who believe the same things. 

And there are a group of letters, of the apostle Paul, most of which are written to early Christian communities.

And then there is a group of general letters.

We are not sure who wrote the letter to the Hebrews – the Jewish Christians, it may have been the Apostle Paul, but we’re not quite certain.

But we know that James, probably the Lord’s brother, and the apostle Peter, and the apostle John, they wrote general letters to believers throughout the then known world.

And then finally the letter of Jude

The last book in the New Testament stands all on its own – the Revelation.

In one language that I’m aware of it’s called “Illumatus” – it illuminates the thinking of God, about the events upon the world from the days of Christ to the establishment of the Kingdom of God.
And there we have it, the Bible library.

And through all of that material God is writing to you.

The Bible library is God’s word, written down, in human language for you to read, to listen to the words of God.

Isn’t that wonderful that we the thoughts of the invisible eternal God written down in language that we can read and understand.

Thank you for watching.
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	神已经将他的话传递给你们
―介绍圣经书集
制作：科林•爱德华兹
神已经将他的话传递给你们。
你认识到吗？ 神--天地的造物主已他的话写下来交给你们每个人。
很久以前，他就将他的教训交托给一些特别的人。 
这些人是 神拣选出来，作为 神思想的代言人。
换句话说，这位自有永有的、超越我们的理解能力的神，把他的思想展示给人类。


这些人思考 神的话语，在他们特定的生活环境下，说出并且写下 神的话语。
这些写下来的话就变成了圣经。
让我们感到困难的是，这些话的记载不是一次完成的，每一本书只是圣经书集的一部分。
许多希望理解圣经的人，面对大量的文字、复杂的语言以及众多的书本数量感到困惑。
在本节目里，我想帮助你们尝试一种环游圣经图书馆（图书馆也有书集的含义）的方法。
首先，让我们假设自己要上附近的图书馆。
如果你去图书馆，你将去接待室，管理员会把平面图指给你们看，可能你要寻找一本特别的书，那本书就在图书馆某一处的某个书架上。
图书馆的书本并不是按年代顺序排列的；最早写的第一本书放在图书馆门口，最后写的一本书安排在出口处。并非那样操作。它们根据主题素材分类。
圣经书集也是按照事物主题的方法编排在一起。
我们需要一些帮助和指导，才能周游圣经。
现在我们看到，圣经书集主要放在两个大书架上。
其中一个书架要比另外一个书架大得多。
大书架上的标题上写着“旧约圣经”
旧约圣经包括律法书、历史书、智慧书、预言书和传记书。
它们都包含在第一个大书架里面，那个书架里有39本书。
第二个书架的书要少一些，它们被称作“新约圣经”。
同样它们包括历史和传记书，另外还有许多书信作品。
大部分的书信都由使徒保罗书写的，也有其他人的作品。
新约圣经的最后一本书是启示录–它记载神的启示思想。
这样，圣经的全部书集都出现在这个大的舞台上，–两个书架上有66本单册书，它们共同组成了圣经的全部。
神通过所有这些书籍对你们说话，他正给你们送来信息——万古流传的信息，从数千年前直至今天。你们可以打开圣经，可以细读、研究、思考圣经中所有书籍教训的每一句话。
这些单行本的数量看起来还是很大的，而且语言浩瀚。
你们如何才能找到具体的某一本书呢?
你们如何才能记住每本书都放在哪里呢?

哪一些书之间能够联系在一起呢?
又有什么时间尺度能够巩固圣经?
好吧，让我和你们分享一些想法。
我希望能为你们提出一两种简单、直截了当且切实可行的办法，可以周游整本圣经。
圣经首先从五本书开始，这容易记，因为我们一只手有五个手指。
所以，你们可以看着自己的手，思考“开始”。
创世记–出埃及记–利未记–民数记–申命记。
事实上，某些语言的圣经版本分别称它们为“摩西的第一本书”，“摩西第二本书”，等等。
因为最初五本书由摩西编辑。
它们编辑在一起成为一个完整的整体。
它们被称为“摩西五经”。
它们与起初、开始有关：
-生命的开始
-犹太民族的开始
-他们律法的开端
-他们历史的开始
所以说，这5本书全部都与开始有关。
《创世记》意味着开始，全部关于世界的创造，创世记记载了伊甸园里生命的开始，人类受到蛇的试探，他们违抗了神诫命，结果被赶出伊甸园进入旷野。
接下来，圣经记载有了早期百姓生活，其中有信仰 神的，也有不信的。
然后，我们听到一个被称为亚伯拉罕的人的故事。
亚伯拉罕是犹太民族的祖先。
创世记前面部分关于亚伯拉罕的家庭。
以及他的后代如何进入埃及的。
当然，这将把我们直接带进了《出埃及记》这本书–就是记载以色列民族如何逃离埃及，进入被应许之地的。
在旅途中，他们得到了神赐予的律法–诫命，这也是他们的行为准则，神能够接受的生活方式。
于是，我们就有了关于人口统计和律法这样的两本书：利未记和民数记。
摩西终于在第一组书籍中描绘出一幅完整的图像，总结早期的历史与律法以及发生的事件。所以，我们有了圣经最初的五本书–开始。
[创世记–出埃及记–利未记–民数记–申命记。]
你们能记住它们–它们开始于圣经的开始，以以色列人进入应许之地结束。
那是最初的五本书。
接下来重要的五本书在圣经的中间位置。
打开圣经，放平，在中间的位置上，你们能读到诗篇。
诗篇是一部赞美诗与祈祷的书。
大部分由大卫王创作。
时间大约在公元前一千年。
其它诗篇是由希西家提交的，也有可能是由希西家汇编成册的，虽然我们不能肯定。它们是赞美诗和祈祷的刚要。
让我们见识圣经中间的五本书–它们与智慧有关，谈论的是在祈祷和赞美中来到 神的面前。

诗篇–约伯记–箴言–传道收–雅歌。
在诗篇之前有约伯记，这是一本关于苦难的书。
诗篇之后是箴言–智慧的格言。
随后是传道书–可以说是更详细的智慧书。
然后是雅歌–或者说是所罗门的歌，这是一本爱情书。
因此，我们有了５本书–关于生命与智慧的书。
它们把我们从约伯记中的苦难带到[雅歌]的爱情。
这不是很美吗?这是圣经中间部分的内容。
我们有大量关于智慧的教训–在神面前的生活，人生的苦难，通过祈祷聆听神的智慧，付诸实践，把我们引领到神的面前，领受神的爱心与许诺。

这5本书是智慧与生命的书。
接下来我们要介绍新约圣经。
我相信大家都已听说过关于耶稣基督的福音书–马太福音、马可福音、路加福音和约翰福音，总共四部。
使徒行传实际上是福音书的增加内容。使徒行传（Acts）的全称应该Acts of the Apostles。他是耶稣基督早期信徒活动的记录。
于是我们又有了一组5本书。
4部福音和1部使徒行传。它们实际上是传记与历史的结合。
因为这是基督生活的传记，是建立早期基督教会的历史。
这样，我们在脑子里有了三组5部一组的书–起始篇、智慧篇、基督的生活与早期教会篇。
这很容易理解。
也容易跟踪。
我们现在要说明圣经中比较难懂的部分。它需要我们集中更多的注意力。
因为在旧约圣经包括为数众多的书，很大一部分与历史和预言有关。
在我们详细阅读之前，我们需要定义某些术语，使你们明白我在使用某些词时的意思。
[预言书]

预言有两方面明确的定义。一种意思是说出来。另一种意思是预测。
你们很容易记住它们。一种是讲述[=说出，通过 神的权威说出]。另一种是预告[=说出，说明未来]。
现在，说预言的意思是神通过他的代言人在特定时刻提前说出将来要发生的历史事件。
我个人认为圣经的所有其实都有赐予当时的教训，这是一个基本的原则。
所以，它是 神说出来的话。
但是，这些预言主要讲述–说明未来的事件。或者是不久的未来或者是最终长期的未来。
所以，实际上先有预言，然后才有历史。
历史是事情发生之后的记载。
所以，严格地说，预言面向未来。
[预言(]

[(历史]

历史记载过去。
既然已经这样确定，当我们走进圣经这本书集时，我们首先要读历史书。
现在，根据我已经说过的话，事实上我们在思想上必须先行一步，再看其它方面，因为我们必须首先阅读已经发生的事情。
我们先阅读约书亚书，依次读到以斯帖记。
它们几乎是一部连续的历史，但有重复的部分，因为撒母耳记、列王纪与历代志中有重复。所以，圣经历史书中的记载有重复。
有点类似新闻记者描述已经发生的一件事情一样，一名记者这样描写，另一名记者那样描写。那是两种独立的记录，但都记载同一件事情。有点类似列王纪和历代志所记载以色列的历史。

现在让我们回到主题;历史书有12本，这也很容易记住，因为在圣经里经常出现12这个数字。以色列有12个支派。有12位使徒。所以，有12部历史书。
这些历史书有2组预言书为支撑。
第一组包括5本书，它们被称为大先知书。
这样称呼它们的原因主要在于书的长度。每本大先知书都自成一册。所以它们才被称作“大”。
于是我们有了以赛亚书、耶利米书、耶利米哀歌、以西结书和但以理书。
5本主要的预言书。
它们又几乎是连贯的。
然后我们来看另外一组12本书，它们被称作小先知书。并不是因为它们的教训少，而是因为它们篇幅不大。所有这12本书过去被收录在同一册书卷中。
12本小先知书。它们依次是何西阿书、约耳书、阿摩司书、俄巴底亚书、约拿书、弥迦书、那鸿书、哈巴谷书、西番雅书、哈该书、撒迦利亚书和玛拉基书。
这是一些难记的名称。
但它们作为12本预言书归于一册。

它们不是按照时间顺序排列的，也不是按年代顺序记载的历史书。它们与圣经早期的历史片段相吻合。
正如我所说的那样，这部分更加难以理解，我们大部分人对某些小先知书的阅读都有困难。对它们排列的次序也不容易记清楚。
这是有关旧约圣经介绍。
这一部分总共有39本书。
让我再次总结一下。
圣经旧约以5本律法书开始，它们是
创世记、出埃及记、利未记、民数记和申命中记
接下来的是12本历史书
5本智慧书
5本大先知书
12本小先知书
5本大先知书和12本小先知书应该组合在一起
但它们既不在开头，也不在结尾。
有些书之间存在重叠。
我们必须牢记。
当我们来到新约圣经书架时，我们不用担心，书本的数量更少。

但从某种方面讲，它们更加重要。
旧约圣经重要，但新约圣经更加重要。
因为它们告诉我们的是关于主耶稣基督的事情。
其中有传记作品–前5本书关于耶稣的传记，以及早期基督教会的建立。
它们为我们提供了基督生活及其教训的画面。
还介绍了早期基督教会的建立。
使徒行传为首先为我们描述使徒彼得，后来的使徒保罗的传教经历。他们建立信徒团体时的教训及工作。
这些信徒的团体被称为教会。
教会不是一座建筑物。
[希腊语教会“ecclesia”的含义是“集会”]

教会指一群具有同样信仰的人。
新约圣经还包括使徒保罗写的一些书信，大多写给早期的基督教团体。
还有一些写给个人的信件。
我们不能确定是谁是希伯来书的作者–这封信是写给犹太基督徒的，可能是使徒保罗，但我们不能确定。
但我们知道雅各-可能是主耶稣的弟兄，和使徒彼得、约翰，他们向已知的全世界的信徒写过信。
最后一封书信是犹大书
新约圣经的最后一本书——启示录独树一帜。
我知道这本书的书名还曾被翻译为“阐明”–它阐明神的思想，阐明了从基督时代一直到神的国建立期间将来要发生的事件。
这是圣经所有的书名，这些书构成了完整的圣经书集。
而且，神就是通过这些材料把他的教训写给你们的。
圣经是 神的话语，用人的语言记录下来供你们阅读和听。
我们不能看见的、永恒的 神，他却用我们能够阅读和理解语言写下这些思想，这不是很奇妙的事情吗？
谢谢观看。
CALS Productions设计、制作。
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